
 

 

 

Inbreng begroting 2021 en Meerjarenraming 2022-2024. 
 

 

Voorzitter, wethouders, raadsleden en luisteraars van Beat FM.  

 

In de eerste plaats dank voor de ambtelijke inzet met de informatie over de cijfers en aannames in 

deze begroting 2021 en meerjarenraming. 

 

Voorzitter, om maar direct met de deur in huis te vallen. 

 

Voor ons ligt een “Hans Klok begroting” met als doel de provincie, de illusie van een sluitende 

begroting te geven en de burgers van Heiloo een rad voor ogen te draaien. 

 

In juni dit jaar werd door het college gemeld dat Heiloo in 2021 een tekort van € 1,5 mln. te wachten 

stond. Nu – 4 maanden later – ligt er een begroting voor 2021 met een positief saldo van € 0,3 mln. 

Er is zomaar € 1,8 mln. aan extra inkomsten uit de hoge hoed getoverd binnen enige maanden.  

 

Hoe kan dat zult u zeggen. De grote wisseltruc in deze begroting is dat het college extra inkomsten 

inboekt van € 1,2 mln. op leges voor woningen in de Zandzoom en bezuinigingen wil doorvoeren op 

het sociaal domein voor € 0,5 mln. Ik ga daar zo nog dieper op in voorzitter. 

 

Maar eerst iets anders. Vorige week ontvingen we een rapport van de rekenkamer Heiloo dat 

ongetwijfeld tot flinke commotie in de collegekamer zal hebben geleid. De conclusies van de 

rekenkamercommissie zijn kortgezegd dat er nogal wat aannames in deze begroting staan die niet 

zijn onderbouwd. Specifiek, de veronderstelling dat Heiloo in 2021 op de woningbouw in de 

Zandzoom € 1,2 mln. aan leges-inkomsten gaat innen is boterzacht. In de technische vragen van de 

PvdA, is daar ook al op gewezen en meer partijen hebben de wenkbrauwen gefronst toen wethouder 

Dellemijn van plan bleek, om omgevingsvergunningen te gaan verlenen in de Zandzoom volgend jaar. 

Dit terwijl het ontwerp bestemmingsplan nog bij de Raad van State wordt aangevochten én ook de 

stikstofproblematiek nog altijd niet is opgelost en vergunningverlening simpelweg niet is toegestaan. 

Toch is dit de kurk waarop deze begroting drijft.     

 

Het is de 7e begroting van het H2000, VVD en CDA college en we zien dus opnieuw een beeld van het 

véél te positief afspiegelen van de financiële gevolgen van het collegebeleid.  

Ronduit verontrustend maar in de lijn van het verleden. Geen enkel jaar is het dit college gelukt zijn 

begroting te halen en elk jaar bleek na afloop dat Heiloo een flink tekort had opgelopen. Dat zal voor 

2021 niet anders zijn. 



 

De PvdA is sceptisch over de politieke keuzes en voorspelt dat bij de eindafrekening 2021 opnieuw 

blijkt dat er mooi weer politiek is bedreven. Een geluk bij dit ongeluk is dat in maart 2022 burgers een 

oordeel over het gevoerde beleid geven. Hopelijk is er dan wel nog wat geld over voor het college dat 

na maart 2022 het stokje overneemt.  

Nog wat feiten voorzitter: 

De begroting van 2018 werd aan de raad gepresenteerd met een uitkomst  van min € 61.000 maar bij 

de eindafrekening bleek het een tekort van bijna € 1 miljoen te zijn. In 2019 hebben we € 943.000 

van de algemene reserve moeten afboeken. Voor 2020 is in juni dit jaar voorspeld dat ons een tekort 

van € 1,5 miljoen te wachten staat. De potjes worden ondertussen leeggegeten.  

Bij de behandeling kadernota 2021 werd niet toevallig een motie van de coalitiepartijen VVD, H2000 

en CDA aangenomen , “terugdringen bestemmingsreserves “ waardoor opnieuw een greep uit de 

bestemmingsreserves kon worden gedaan. Niet de tering naar de nering zetten maar potverteren. 

Dit met grote risico’s in een steeds verder ontsporend afslag A9 project, een bestemmingsplan  

Zandzoom dat nog jarenlange procedures zal opleveren en de impact van de Corona crisis.  

En voor de herinnering dit is niet voor de eerste keer dat er een greep uit de algemene reserves is 

gedaan. De reserve van de bibliotheek werd bij de kadernota 2019 met bijna € 8 ton afgeroomd en 

bij de grondexploitaties werd een vrijval van € 7 miljoen ingeboekt.  

Daarbij moet er vanaf 2027 wel bijna € 1,5 miljoen per jaar worden afgelost op een tot dan, 

aflossingsvrije lening van € 50 miljoen. Maar dan is dit college natuurlijk allang weg en moeten zijn 

opvolgers het maar oplossen. 

Inmiddels gaat van onze € 60 miljoen jaarbegroting, ruim € 15 miljoen, ergo een kwart naar de BUCH 

werkorganisatie. Het Berenschot BUCH rapport was alarmerend en de GGD is mede door de Corona 

crisis in zwaar weer. In de begroting wordt uitgegaan dat de extra kosten door Den Haag worden 

betaald. We zullen het zien volgend jaar. 

Her lijkt erop dat is nu wel budget wordt opgenomen voor een 2e sporthal bij Het Vennewater, maar 

wij zijn er niet gerust op. Waarom is dit niet verwerkt in de cijfers zelf en staat het op een 

wensenlijst? Vraagt het college de raad nu wel of niet om instemming met de 2e sporthal? 

In het persbericht bij deze begroting wordt uitgegaan dat de hogere tijdelijke legesinkomsten in de 

komende jaren de begroting vlot trekt en maar een half miljoen extra voor het herstelfonds Corona.  

Beide aannames zijn zeer discutabel.   

 

De uitwerking van ons voorstel om een einde te maken op OZB tarief met zowel de inflatiecorrectie 

alsmede de waardestijging bij de burgers in rekening te brengen wordt gelukkig wel voor 2021 

achterwege gelaten. 

Blijft dat het college over  5 jaar bij de inflatiecorrectie gemiddeld 1,1 procent, de OZB met ca 28% 

heeft verhoogd.  De OZB als melkkoe met de burgers aan het kortste eind.  

In 2015 waren de OZB inkomsten € 3,4 miljoen, voor 2021 staat € 4,8 miljoen aan opbrengst geboekt. 

Dat in de coalitieovereenkomst is vastgelegd dat het OZB tarief maximaal wordt verhoogd met het 

inflatiepercentage is een volstrekte gotspe en ik vraag expliciet het College te reageren op mijn 

opmerkingen hierover.  



Helaas is niets gedaan met de ontwikkeling van een meerjarig, adequaat gemeentelijk vastgoedplan. 

Dit vinden wij een gemiste kans omdat na het post Corona tijdperk een brede heroriëntatie met de 

verenigingen en instellingen nodig is nog los van verduurzaming van de bestaande accommodaties. 

Vraag aan het college is; hoe zit het met de beloofde renovatie van de muziekschool in 2021? 

 

De woonvisie van het college spreekt van bouwen naar behoefte, maar de PvdA constateert dat er 

veel te weinig woningen voor starters en mensen met een laag of modaal inkomen worden 

gerealiseerd. Ondanks een unaniem aangenomen motie over de realisatie van kleine woningen, zien 

wij een wethouder die niet actief, traag en suf is. Blijkbaar is deze motie van de gehele raad voor 

hem een papieren tijger en moeten starters uit Heiloo naar elders toe, net zoals mijn kinderen.  

De zorgen over De BUCH werkorganisatie blijven onverminderd groot:  

We geven jaarlijks meer uit aan de werkorganisatie dan begroot is bij de opzet, en nu al kost het 

BUCH-ambtenarenapparaat ons meer dan toen we nog niet waren samengegaan.  

De processen zijn ruim 3 jaar na de aanvang nog altijd niet op orde. 

Nogmaals als er een kwart van de budget naar de BUCH gaat moet deze organisatie echt op orde 

komen. Nodig zijn concrete acties en een optimale dienstverlening naar de inwoners, niet alleen in 

woorden en goede voornemens. Nu stijgt, jaar op jaar het aantal klachten van de burgers. 

 

Met binnenshuis zoveel vuile was, wordt de geur er niet beter op en dit met het geld van de burgers 

van Heiloo.  Wij geloven niet in sprookjes. 

 

Afrondend, de PvdA gaat niet akkoord met deze niet goed geschraagde begroting en bijbehorende 

meerjarenraming. 

 

Namens de PvdA Heiloo, 

 

2 november 2020 

Ko Hemminga. 

 

 

 

 

 

 


